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مجموعة السليمان تعلن عن انضمام شركات جديدة لبرنامج رواد الاستدامة

جدة، – 2 أكتوبر  2024: أعلنت مجموعة السليمان اليوم عن انضمام خمس شركات بارزة إلى برنامج رواد الاستدامة كشركات مستفيدة، وهي: إكسترا، السعودية للشحن، جونسون كونترولز العربية، نسما، وفلاورد. وتعد هذه الشركات من الرواد في مجالاتها، وقد التزمت بتعزيز الاستدامة والمساهمة في تحقيق أهداف رؤية المملكة 2030.
جاء هذا الإعلان خلال حفل توقيع الالتزام الذي أقيم في مدينة جدة، بحضور الرؤساء التنفيذيين للشركات المنضمة حديثاً، حيث وقع الرؤساء التنفيذيون على التزام رسمي يؤكد التزامهم بتطبيق ممارسات مستدامة في عملياتهم التجارية، ودعم الهدف الطموح للمملكة بالوصول إلى صافي انبعاثات صفرية بحلول عام 2060. ويُعد هذا الحفل محطة هامة في مسيرة هذه الشركات نحو إحداث تأثير بيئي واجتماعي إيجابي.
يذكر أن برنامج رواد الاستدامة، الذي أطلق رسمياً تحت رعاية وزارة الاقتصاد والتخطيط خلال الاجتماع الخاص للمنتدى الاقتصادي العالمي في الرياض أبريل الماضي، يهدف إلى توجيه الشركات الرائدة وتزويدها بالخبرات والموارد اللازمة لتطبيق الاستدامة في عملياتها الأساسية.
وبهذه المناسبة، قال سعود السليمان، الرئيس التنفيذي لمجموعة السليمان: "نحن فخورون بانضمام هذه الشركات الرائدة إلى برنامج رواد الاستدامة. إن تعهدهم اليوم ليس مجرد التزام، بل هو خطوة ملموسة نحو إعادة تشكيل صناعاتهم والمساهمة في مستقبل أكثر استدامة للمملكة. نحن في مجموعة السليمان ملتزمون بدعمهم وتوجيههم في هذه الرحلة التحويلية".
وتلعب مجموعة السليمان، إحدى الشركات الرائدة في مبادرة رواد الاستدامة تحت رعاية وزارة الاقتصاد والتخطيط، وبالتعاون مع شركة سستينابيلتي اكسلنس، الشركة الاستشارية الرائدة في مجال الاستدامة، دوراً محورياً في تعزيز التعاون ونشر المعرفة والابتكار بين الشركات المختلفة، مما يساعدها على مواءمة عملياتها مع مبادئ الاستدامة وأهداف رؤية المملكة 2030.
وتتضمن رؤية المملكة 2030 أجندة طموحة في مجال الاستدامة تهدف إلى تنويع الاقتصاد الوطني وضمان حماية الموارد الطبيعية للأجيال المقبلة. وتركز الرؤية على تعزيز استخدام الطاقة المتجددة، وتقليل الانبعاثات الكربونية، وتبني ممارسات تجارية مستدامة باعتبارها ركائز أساسية لتحقيق التوازن بين النمو الاقتصادي وحماية البيئة. ويتماشى برنامج رواد الاستدامة مع هذه الأهداف، حيث يساهم في دعم الشركات داخل المملكة لتحقيق تقدم بيئي واجتماعي واقتصادي ملحوظ. ومن خلال هذه الجهود الجماعية، تمضي المملكة قدماً نحو مستقبل مستدام يجمع بين الابتكار والنمو الاقتصادي.


Alsulaiman Group Welcomes New Mentees to the Sustainability Champions Program

Jeddah – October 2, 2024: Alsulaiman Group announced today the five distinguished companies to the Sustainability Champions Program as mentees. The new members—Extra, Saudia Cargo, Johnson Controls Arabia, Nesma, and Floward—represent industry leaders committed to advancing sustainability and contributing to Saudi Arabia’s Vision 2030.
This significant announcement was made during a pledge signing event in Jeddah, attended by the CEOs of the newly inducted mentees who signed a formal pledge, affirming their unwavering commitment to implementing sustainable business practices and supporting the Kingdom's ambitious goal of achieving net-zero emissions by 2060. This event marks a pivotal step in their journey toward creating lasting environmental and social impact.
The Sustainability Champions Program, under the patronage of MEP, was officially launched during the World Economic Forum Special Meeting in Riyadh last April. The program is designed to mentor leading organizations, providing them with the expertise, resources, and guidance necessary to embed sustainability into their core operations.
Saud Alsulaiman, CEO of Alsulaiman Group, expressed his enthusiasm: “We are honored to welcome these esteemed organizations as mentees of the Sustainability Champions Program. Their pledge today is not just a commitment but a declaration of intent to reshape their industries and contribute to a sustainable future for Saudi Arabia. Together, we are building momentum for meaningful change, and Alsulaiman Group is proud to mentor and support them on this transformative journey.”
As a Sustainability Champion recognized by MEP, Alsulaiman Group, in partnership with Sustainability Excellence, a leading sustainability consultancy, plays a vital role in fostering collaboration, knowledge-sharing, and innovation, empowering companies to align their operations with the principles of sustainability and the Kingdom’s broader Vision 2030 objectives.
Saudi Arabia's Vision 2030 includes a bold sustainability agenda that seeks to diversify the nation’s economy while ensuring the protection of natural resources for future generations. The Vision emphasizes renewable energy, carbon reduction, and the promotion of sustainable business practices as key pillars in the Kingdom’s journey toward becoming a global leader in sustainability. The Sustainability Champions Program aligns with these ambitions, helping companies across the Kingdom achieve significant environmental, social, and economic progress. Together, through collective efforts, Saudi Arabia is paving the way for a future that balances economic growth with environmental stewardship.
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